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This Illustrative Guidance accompanies the ED/2022/S2 Climate-related Disclosures (published March 2022; see 
separate booklet). It is published by the International Sustainability Standards Board (ISSB) for comment only. 
Comments need to be received by 29 July 2022 and should be submitted by email to commentletters@ifrs.org or 
online at https://www.ifrs.org/projects/open-for-comment/. 

All comments will be on the public record and posted on our website at www.ifrs.org unless the respondent requests 
confidentiality. Such requests will not normally be granted unless supported by a good reason, for example, 
commercial confidence. Please see our website for details on this policy and on how we use your personal data. If you 
would like to request confidentiality, please contact us at commentletters@ifrs.org before submitting your letter. 

Disclaimer: To the extent permitted by applicable law, the ISSB and the IFRS Foundation (Foundation) expressly 
disclaim all liability howsoever arising from this publication or any translation thereof whether in contract, tort or 
otherwise to any person in respect of any claims or losses of any nature including direct, indirect, incidental or 
consequential loss, punitive damages, penalties or costs. 

Information contained in this publication does not constitute advice and should not be substituted for the services of 
an appropriately qualified professional. 

© 2022 IFRS Foundation 

All rights reserved. Reproduction and use rights are strictly limited. Please contact the Foundation for further details 
at permissions@ifrs.org. 

Copies of ISSB publications may be ordered from the Foundation by emailing 
customerservices@ifrs.org or visiting our shop at https://shop.ifrs.org. 

This Simplified Chinese translation of the Illustrative Guidance that accompanies the Exposure Draft ED/2022/S2 
Climate-related Disclosures and related material contained in this publication has not been approved by the Review 
Committee appointed by the IFRS Foundation. The Simplified Chinese translation is the copyright of the IFRS 
Foundation.  

 
The Foundation has trade marks registered around the world (Marks) including ‘IAS®’, ‘IASB®’, the IASB® logo, 
‘IFRIC®’, ‘IFRS®’, the IFRS® logo, ‘IFRS for SMEs®’, the IFRS for SMEs® logo, ‘International Accounting 
Standards®’, ‘International Financial Reporting Standards®’, the ‘Hexagon Device’, ‘NIIF®’ and ‘SIC®’. Further 
details of the Foundation’s Marks are available from the Foundation on request. 

The Foundation is a not-for-profit corporation under the General Corporation Law of the State of Delaware, USA and 
operates in England and Wales as an overseas company (Company number: FC023235) with its principal office in the 
Columbus Building, 7 Westferry Circus, Canary Wharf, London, E14 4HD. 
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本说明指引随附于《征求意见稿第 ED/2022/S2 号——气候相关披露》（2022 年 3 月发布；见另一

份刊物）。本指引由国际可持续准则理事会发布，仅用于意见征询。征求意见期间截止于 2022 年

7 月 29 日，意见应通过邮件提交至以下地址 commentletters@ifrs.org，或在线提交至：

http://ifrs.org/projects/open-for-comment/。 
 

除非反馈意见者要求保密，否则所有反馈意见将会公开记录并公布于我们的网站 www.ifrs.org。除

非有合理理由，如商业秘密，否则我们一般并不能保证这类保密要求。请登录我们的网站，查看

更多这方面的细则并了解我们如何使用您的个人信息。如果有保密要求，请在提交反馈意见前通

过 commentletters@ifrs.org 联系我们。 
 

免责声明：在适用法律允许范围内，国际可持续准则理事会和国际财务报告准则基金会（以下简

称“基金会”）明确表示不对任何人就本出版物或其任何翻译版本（无论以合同、侵权还是其他

形式）造成的直接性、间接性、偶然性或结果性损失、惩罚性损害、处罚或费用等任何性质的索

赔或损失承担任何责任。 
 

本出版物中的任何信息均不构成建议，不可替代由具有专业资质人员提供的服务。 
 
版权© 2022 国际财务报告准则基金会 
 
版权所有。出版物的复制与使用权受到严格限制。请联系基金会（permissions@ifrs.org）了解详细

信息。 
 
您可通过两种方式从基金会下单购买国际可持续准则理事会出版物的副本，包括发送邮件至

customerservices@ifrs.org，或访问我们的网络书店 https://shop.ifrs.org。 
 
《征求意见稿第 ED/2022/S2 号——气候相关披露》 随附的说明指引和本出版物中包含的相关材料

简体中文译文未经国际财务报告准则基金会指定的审查委员会批准。简体中文译文的版权归国际

财务报告准则基金会所有。  

 
基金会在世界范围内注册了多个商标，包括“IAS®”、“IASB®”（国际会计准则理事会®标

识）、“IFRIC®”、“IFRS®”（国际财务报告准则®标识）、“IFRS for SMEs® ”（中小主体

国际财务报告准则®标识）、“International Accounting Standards®”、“International Financial 
Reporting Standards®”、“Hexagon Device”、“NIIF®”和“SIC®”。有关基金会商标的更多详

情，请联系基金会获取。 
 
国际财务报告准则基金会是按照美国特拉华州《普通公司法》成立的非营利性公司，在英格兰与

威尔士以海外分公司运营（公司号码：FC023235），总部地址为 Columbus Building, 7 Westferry 
Circus, Canary Wharf, London，邮编 E14 4HD。 
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说明指引 
 

本指引与《国际财务报告可持续披露准则第 2 号——气候相关披露》[草案]一并发布，但不构成其

组成部分。本指引说明了《国际财务报告可持续披露准则第 2 号》[草案]的各个方面，但并非旨在

提供解释。 
 

IG1 《国际财务报告可持续披露准则第 2 号》案]第 21 段规定“主体应披露与此类跨行业指标类

别相关的信息”。下列示例提供了此类信息的说明。 
 

指标类别 计量单位 示例指标 

转型风险 数量、金额和百

分比 
• 面临较大转型风险的房地产抵押品数量 

• 碳相关资产的信用风险敞口集中度 

• 煤炭开采收入的百分比 

• 国际航空碳抵消和减排计划未涵盖的收入客公里的百

分比 

物理风险 数量、金额和百

分比 
• 百年一遇洪泛区的抵押贷款的数量和价值 

• 位于百年一遇洪泛区的废水处理能力 

• 与基准用水压力高或极高的地区的取水和用水有关的

收入 

• 受洪水、供热压力或用水压力影响的地区的不动产、

基础设施或其他另类资产组合的比例 

• 面临气候相关危险的实际资产比例 

气候相关机

遇 
数量、金额和百

分比 
• 与能源效率和低碳技术相关的净保费支出 

• 销售的(1)零排放汽车、(2)混合动力汽车和(3)插电式

混合动力汽车的数量 

• 支持向低碳经济转型的产品或服务产生的收入 

• 通过第三方、多属性、绿色建筑标准认证交付的房屋

比例 

资本配置 列报货币 • 投资于低碳产品/服务研发的年收入百分比 

• 对气候适应措施的投资（例如，土壤健康、灌溉、技

术） 
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